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Temaet under Forsknignsdagene er opp-
vekst, noe en finner igjen i arrangemen-
tene, som i seminaret med Mari Boine og 
forskere, i folk-til-folk-seminaret i Kirke-
nes, og ikke minst i Einar Niemis seminar 
om utdanning i Finnmark. Det er knyttet 
særlige forventninger til møtet med Mari 
Boine, som har seminar sammen med 
forskerne Odd Mathis Hætta, Carola Kle-
emann og Eva Josefsen. Verdensstjernen, 
som også har vært student ved lærer-

utdanninga i Alta, snakker om sin karri-
ere, med bidrag fra forskernes ulike per-
spektiver på samisk samfunnsutvikling.

Samme kveld vises den spesielle konser-
tforestillinga som Mari Boine viste under 
Riddu Riddu-festivalen i sommer. Fore-
stillinga var et bestillingsverk i anledning 
UiT’s 50-årsjubileum.

– Vi er glade for å kunne presentere 
denne forestillinga i Alta, sier Inger Elin 
Utsi.

Med oppvekst som tema

Det må være lov å si det; bil-
dene som plutselig står utstilt 
i rommet til venstre når du 
kommer inn på Sisa i Bosse-
kop - er faktisk skikkelig 
gode.

Av Arne Hauge
arne.hauge@altaposten.no

Skikkelig. Vi mener det. Vi hadde sagt løp og 
kjøp dersom det var en salgsutstilling, bare 
at det er det ikke. I alle fall ristet kunstner 
Karl Helge Vannebo på hodet, med forbe-
hold om at han i lyden fra rytmejam'en fra 
naborommet oppfattet spørsmålet rett.

Fram med saksen
– Det var hyggelig sagt, sa kunstneren da vi 
sa maleriene var fine.

– Og hyggelig at noen med kunnskap om 
bruk av saks valgte å klippe snoren og åpne 
utstillingen. Og trivelig at folk ville komme 
og se, sa Vannebo, før han etter kort tenke-
pause beskjedent føyde til at det kun er tale 
om en testutstilling. Hans malerier skal hen-
ge en tid, tre uker ble antydet, så skal andre 
få vise seg fram.

Rommet som gjengen i anledning Vanne-
bo-testen og de senere utstillingene har laget 
i stand, er for øvrig nokså utypisk Sisa. Dust 
og dempet og stillferdig.

Noe med g
– Det er et nyåpnet... Vannebo leter etter rett 
ord. Det er et meget staselig begrep. – Hva er 
det nå det heter igjen?

– Hva da?
– Dette rommet. Vannebo favner rommet 

med en gest fra hånden. – Når man har et 
rom med ting hvor folk kan komme å se?

– Museum?
– Nei, ikke det.
Vannebo snur seg og roper om John-Tore 

aner hva det heter.
– Galleri! ropes det til svar.
– Galleri, sier Karl Helge stillferdig.

Rommet med den doble funksjon
Aha, det er et nyåpnet galleri på Sisa! Det 
visste vi ikke for fem minutter siden. Det 

er sånt som plutselig skjer, og som man ofte 
aner urovekkende lite om på forhånd idet 
man entrer den sisaiske port fra E6-siden av 
downtown Bossekop.
  Martinsen hilser innom og bekrefter våre 
mistanker om rommets doble funksjon:

– Dette galleriet er også tenkt som et te-
rapirom. Et stille rom for ettertanke hvor 
kunsten bidrar til den gode samtalen, sier 
han.

Det var i det herrens år...
Akkurat. Vi spør kunstneren hvor mye tid 
som ligger bak maleriene, de dekker samtli-

ge vegger i en meget profesjonell og kyndig 
ivaretatt presentasjon.

– Å, det begynte nok da jeg solgte Kjelle-
ren, du husker det utestedet? Det var nok i 
97 eller 98. Bildene er malt fra da til nå. Det 
er oljemalerier, forklarer han.

– Men, hva heter utstillingen?

Smak og behag
– Aner ikke. Finn på noe, sier Vannebo.
  Ok, utstillingen heter AnerIkke - Finnpå-
noe. Egentlig passende nok, siden Vannebos 
kunsteriske uttrykk har sterke samiske aner, 
selv om han selv har alt annet enn det.

FAVORITTEN: Vinter. Styggevær og skapninger som står han av, er Karl Helge Vannebos favoritt. (Foto: Arne Hauge)

– Startet etter salget av 
Kjelleren

Torsdag kveld ble mye spen-
nende rytmeutstyr samlet i 
ring inne hos Sisa kultursen-
ter.

Av Arne Hauge
arne.hauge@altaposten.no

– Flott rytmesirkel. Vi gjør det en gang til, 
sa daglig leder John-Tore Martinsen, og folk 
var ikke trege å be. 

Eksotiske toner som fikk oss til å tenke på 
noe dirigenten for Alta Jentesmell en gang 
sa. Det var i offisiell sammenheng, idet Kris-
tine Hansen så ut over publikum og sa «det 

er lov å holde seg for ørene når vi spiller.»
Og Alta Jentesmell og Finnmark slagverk-

festival var mye av grunnen til at folket møt-
tes på Sisa på en rytmisk septemberaften. 
Festivalen har nemlig offisiell åpning fredag, 
og i den anledning valgte noen å tjuvstarte 
med et aldri så lite vorspiel, eller kickoff som 
de kalte det, selv om de stort sett bare bruker 
hendene når de spiller på tromme.
Damer i sentrum
Torsdagens rytmejam markerte på en uhøy-
tidelig måte at fylkets aller første slagverk-
festival er i gang, selv om den formelt åpnes 
fredag. Da følger damene opp suksessen fra 
Sisa med blant annet urfremføring av «Beat-
Botox.» Laget av trommegeniet og AJ-diri-
gent Kristine Hansen.

Og hvis du stadig har lyst å oppleve flere 
damer som slår, så blir det å kry av dem i 

Alta sentrum på lørdag, da det er festivalpa-
rade med oppstart utenfor Alta helsesenter.

TAMTAM OG TINNITUS: Vi vet få som har det gøyere enn gjengen på Sisa. Torsdag var det 
rytmejam og kickoff. (Foto: Arne Hauge)

Rytmisk kickoff


